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رشد اقتصاد در نوآوری ایجاد میشود

اهمیت ارزشگذاری نامشهود و مالکیت فکری در اقتصاد دانشبنیان

عضو هیئت نمایندگان و رئیس کمیسیون اقتصاد دانشبنیان اتاق بازرگانی اصفهان، گفت: یکی از محورهای اصلی رشد

اقتصاد کشور، اقتصاد دانشبنیان است که یکی از ارکان اصلی آن ارزشگذاری نامشهود و مالکیت فکری است. اقتصاد

در نوآوری ایجاد میشود و اتاق بازرگانی در این دوره، یکی از ارکان خود را اقتصاد دانشبنیان قرار داده است.

به گزارش روابط عمومی اتاق بازرگانی اصفهان، وحید فولادگر، عضو هیئت نمایندگان و رئیس کمیسیون اقتصاد دانش بنیان اتاق بازرگانی اصفهان در اولین کنفرانس مالکیت

معنوی و ارزش گذاری دارایی های نامشهود که در سالن همایش های اتاق بازرگانی برگزار شد، اظهار کرد: مالکیت فکری نه تنها حفاظت از ایده و افکار نوآورانه است؛ بلکه به رشد

اقتصادی نیز کمک می کند.

وی افزود: یکی از محورهای اصلی رشد اقتصاد کشور، اقتصاد دانش بنیان است که یکی از ارکان اصلی آن ارزش گذاری نامشهود و مالکیت فکری است. اقتصاد در نوآوری معنا می

شود و اتاق بازرگانی، در این دوره، یکی از ارکان خود را اقتصاد دانش بنیان قرار داده است.

فولادگر بیان کرد: همایش امروز به خاطر توجه به اقتصاد دانش بنیان برگزار شد و امیدواریم این همایش فرصتی برای تبادل تجربیات باشد.

رئیس کمیسیون اقتصاد دانش بنیان اتاق بازرگانی، گفت: امسال اجلاس ACD برگزار شد که نزدیک به ۴۰ کشور خارجی، در این اجلاس شرکت کردند. یکی از موضوعات این

کنفرانس، فعالیت نوآورانه بود، بخش مهم این فعالیت ها مالکیت است که قابل توجه کشورهای خارجی قرار گرفت.

وی خاطرنشان کرد: در جلسات با مسئولان اقتصادی، در اتاق بازرگانی، موضوع مالکیت معنوی و ارزش گذاری دارایی های نامشهود مورد بحث قرار می گیرد، این انتقاد به ما و

فعالان اقتصادی وارد است که اطلاعات کافی در این مورد نداریم. امیدواریم با کسب اطلاعات کافی در خصوص مالکیت معنوی و ارزش گذاری دارایی های نامشهود، در اقتصاد

دانش بنیان پیشرفت کنیم.

*توجه به مالکیت معنوی، بخشی از مشکلات اقتصادی را حل می کند

پیام نجفی، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی اصفهان نیز در این جلسه عنوان کرد: در حوزه مالکیت معنوی و ارزش گذاری دارایی های نامشهود نیاز به آموزش داریم، این مسئله می

تواند منشأ تحول باشد و مشکلات اقتصادی کشور را حل کند.

وی افزود: توانمندی و دانش ما در مالکیت معنوی مهم است و می تواند جهش های خوبی ایجاد کند. باید تعاملات دانشگاه آزاد، اتاق بازرگانی و صنعت بیشتر شود. بسیاری از

اتفاقات خوبی که رخ داده به خاطر ایده هایی است که مطرح کردیم.

نجفی بیان کرد: باید بتوانیم در جهت آموزش، جریان سازی و گسترش ایده های خلاقانه، کوشا باشیم. دانش و تجارب ما کم است و در سطح گسترده نیست، علمی که به دست

آمده هنوز به بدنه عمومی جامعه اقتصادی کشور انتقال نیافته است.

*بدون ارتباطات بین المللی صنعت فناوری رشد نمی کند

علی صفر نورالله، عضو هیئت رئیسه اتاق بازرگانی اصفهان هم در این جلسه، گفت: اگر بحث نوآوری و فناوری را در کشور جدی نگیریم، اوضاع اقتصادی از وضع فعلی خراب تر می

شود. نسل پنجم صنعت، فناوری است و در این نسل، نوآوری، فکر و تخصص ارزش دارد.

وی افزود: مالکیت فکر و این تخصص برای تمام دنیا بسیار با اهمیت است. با بسته بودن بازار و نداشتن تعاملات بین المللی، نسل ۵ هم نمی تواند رشد کند. بدون ارتباطات بین

المللی، ارتباط صنعت و دانشگاه، مالکیت معنوی و ارزش گذاری دارایی های نامشهود رخ نخواهد داد. اتاق بازرگانی قصد دارد به نوآوری توجه کرده و در این خصوص پیشرفت

کند و در این خصوص کمیسیون اقتصاد دانش بنیان تشکیل شده است.

*اهمیت هوش مصنوعی در مالکیت فکری

رمضان رحیمی، نماینده مردم فلاورجان و عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی هم در همایش مالکیت معنوی و ارزش گذاری دارایی های نامشهود، اظهار

کرد: نقش مالکیت معنوی در اقتصاد دانش بنیان بر کسی پوشیده نیست. هوش مصنوعی و فناوری های نوین در اقتصاد دانش بنیان در جریان است و همه چیز را فرا خواهد

گرفت.

وی افزود: مالکیت فکری نیز در سلطه هوش مصنوعی است و باید آمادگی داشته باشیم تا از دنیا عقب نمانیم. ثبت اختراعات، رشد ۵ درصدی و ثبت طرح های صنعتی، ۱۵ درصد

بوده که طرح های صنعتی از اختراعات پیشی گرفته است.

رحیمی بیان کرد: اگر این همایش ها هر شش ماه یک بار برگزار شود بسیار کمک کننده است. باید اتفاقات همایش بررسی شده تا خوبی ها افزایش و نقص ها برطرف شود.

نماینده مردم فلاورجان در مجلس، گفت: باید کارشناسی و کارشناسی ارشد رشته حقوق مالکیت فکری در استان اصفهان نیز باشد، زیرا اکنون افرادی که قصد تحصیل در این رشته

را دارند به استان های مجاور می روند. گاهی اوقات می بینیم که دارایی های نامشهود یک شرکت صنعتی، بیش از دارایی های مشهود آن است و این بسیار ارزش دارد. بنده به

عنوان نماینده مجلس، آمادگی خود را برای همکاری در حوزه مالکیت فکری اعلام می دارم.

*اتاق بازرگانی پلی برای ارتباط دانش و صنعت است

حبیب قاسمی، نماینده مردم شهرضا و عضو کمیسیون عمران در مجلس شورای اسلامی نیز در این جلسه، تصریح کرد: در استانداردهای حسابداری توجه خاصی به دارایی های

نامشهود می شود. قوانین خوبی در حمایت از تولید و شرکت های دانش بنیان، به تصویب رسیده و در بستر کار است.

وی افزود: تأمین مالی، جهش تولید و حمایت از شرکت های دانش بنیان نشان می دهد باید در موضوع نرم افزاری حرکت کنیم. حکمرانی امروز، حکمرانی مردمی است و رهبر

انقلاب بیش از یک دهه است که شعار هرسال را با محور اقتصاد بیان می کنند.

1 صفحه 1 | ITShams.ir - قدرت گرفته از پرتال شمس

https://www.eccim.com/News/8244/


قاسمی گفت: دغدغه اصلی مجلس، اقتصاد است. برنامه اصلی بخش خصوصی به سمت تولید نرفته و در دادوستد فعالیت می کنند. یکی از دارایی های نامشهود، ایده ها و

اختراعات است که جنبه صادرات دارد.

عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی، خاطرنشان کرد: زمانی که روند ۴۵ ساله انقلاب را بررسی می کنیم، تناسب نسبت دارایی های مشهود و نامشهود به هم خورده و

شرکت های ما به سمت هوش مصنوعی و مالکیت معنوی رفته اند.

وی ادامه داد: با توجه به مشکلات جنگ تحمیلی سرعت پیشرفت ما قابل قبول است؛ اما زیاد نیست. این همایش ها حلقه اتصالی میان دانشگاه و صنعتگر است. بسیاری از

رساله و پایان نامه ها در کتابخانه دانشگاه خاک می خورد و اتاق بازرگانی پلی برای ارتباط دانش و صنعت است.

*نگاه ویژه دولت به ارزش برند دارایی های نامشهود

حامد رفیعی، مدیرکل مرکز تأمین مالی و توسعه سرمایه گذاری معاونت علمی ریاست جمهوری هم در این جلسه، بیان کرد: بحث دارایی های نامشهود بسیار مهم است، باید این

موضوع از ضرورت به صنعت تبدیل شود؛ زیرا نقش مهمی در تولید ناخالص کشور ایجاد می کند.

وی افزود: ارزش برند دارایی های نامشهود زیاد است. در معاونت علمی تلاش بسیاری برای پیشرفت در این مسئله داریم. هفته گذشته بحث سرمایه گذاری های خارجی مطرح

شد و آیین نامه مربوطه را در وزارت اقتصاد تدوین کردیم. قرار شد دارایی های نامشهود کشورهای خارجی، ارزش گذاری شود تا هنگام خروج از قرارداد میزان این دارایی ها را

بدانیم.

رفیعی گفت: باید به دارایی های نامشهود اهمیت دهیم تا ارزش اقتصاد کشور بزرگ شده و تولید ناخالص داخلی ایران افزایش یابد. رشد دارایی نامشهود، محبوبیت کالا در

جامعه را در پی دارد.

مدیرکل مرکز تأمین مالی معاونت علمی ریاست جمهوری، تصریح کرد: دو دسته از افراد در جامعه وجود دارند که یک عده پیامدگرا هستند و منطقی رفتار می کنند، این افراد باید

بدانند کاری که انجام می دهند چه سودی برای آن ها دارد. یک عده نیز وظیفه گرا هستند که باید بدانند ارزش کسب وکارشان در بحث مشهود و نامشهود چه میزان است و تا

چه اندازه در جامعه ارزش ایجاد کردند.

وی خاطرنشان کرد: خلأ ایجاد انجمن در شرکت هایی که دارایی های نامشهود خود را ارزش گذاری می کنند حس می شود و باید مالکیت از بخش دولتی، به بخش خصوصی

انتقال یابد.

*تفاوت دارایی های مشهود و نامشهود، بسیار پیچیده است

محمدصادق آزمندیان، مدیرکل مالکیت فکری وزارت دادگستری، نیز در همایش مالکیت معنوی و ارزش گذاری دارایی های نامشهود، اظهار کرد: اقدامات بسیار خوبی در حوزه

مالکیت معنوی و ارزش گذاری دارایی های نامشهود انجام شده، تفاوت دارایی های مشهود و نامشهود، بسیار پیچیده و تخصصی است. اگر نوآوری و اختراع شرایط لازم برای

اعطای مالکیت نداشته باشد، به آن مالکیت اهدا نمی کنیم و اگر به غلط اعطای مالکیت شود، ذی نفع می تواند نسبت به ابطال این دارایی اقدام کند. حقوق مالکیت فکری ضامن

حمایت از دارایی های نامشهود است.

وی افزود: در مالکیت صنعتی، ثبت شرط اختراع است، دارایی فکری اگر اعطای مالکیت بخواهد باید شرایط لازم را داشته باشد و ابعاد مالکیت فکری بسیار قابل اهمیت است.

هرگونه ارزش گذاری، تأمین مالی و استفاده از دارایی های فکری منوط به استفاده از شرایط حقوقی، صنعتی و اقتصادی است.

آزمندیان بیان کرد: از مهم ترین شاخص های مالکیت فکری، ثبت اختراعات است و بیشترین اختراع دنیا در کشور چین انجام می شود که یک چهارم کل اختراعات دنیا است. در

میان کشورهای با درآمد متوسط و کم، ایران ۸۶۸۱ اظهارنامه ثبت اختراع دریافت کرده و شکاف کشور ما با کشورهای توسعه یافته بسیار است.

وی اضافه کرد: باید سیاست گذاری های درست، برای حرکت به سمت فناوری های مورد نیاز کشور داشته باشیم و تأمین مالی را در حوزه نیاز و توانمندی هایمان بالا ببریم. یکی از

مهم ترین حوزه ها، انرژی است. سیاست گذاری باید به سمتی برود که نوآوران در این حوزه سرمایه گذاری کنند. همچنین بیشترین ثبت اختراع دنیا در حوزه فناوری و هوش

مصنوعی است. اگر می خواهیم پیشرفت کنیم باید به این سمت برویم. ما باید به سمت رفع چالش ها برویم، رهبر انقلاب در شعار سال از اقتصاد مقاومتی سخن گفته و باید به

این موضوع توجه کنیم.
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